



OSCE Gender Equality Review Conference

## **SIDE EVENT**

### **Launch of ODIHR *Handbook on Promoting Women's Participation in Political Parties***

**Friday, 11 July 2014, 12.30 – 13.45**  
**Vienna, Hofburg, Segmentgalerie I**

OSCE participating States have committed themselves to promote the equal participation of women and men in political and public life. Yet women remain under-represented in politics and are excluded from the decision-making establishments within political parties and power networks in the OSCE region.

The Side Event will provide an overview of the ODIHR *Handbook on Promoting Women's Participation in Political Parties*, which aims to motivate political party leaders to facilitate, support and ensure women's access to party structures and elected office more broadly. Conference participants, members of parliament, political actors, gender equality experts as well as representatives of international and civil society organizations will have the opportunity to exchange ideas and experiences on good practices for advancing women's role in political parties in the OSCE region.

*English-Russian translation will be provided. Light lunch will be served.*

## **AGENDA**

- |               |  |
|---------------|--|
| 12.45 – 12.50 | <b>Welcome</b><br>Ms. Beatriz Balbin, First Deputy Director, OSCE/ODIHR  |
| 12.50 – 13.00 | <b>Presentation of ODIHR <i>Handbook on Promoting Women's Participation in Political Parties</i></b><br>Ms. Ajla van Heel, Gender Adviser, OSCE/ODIHR                                    |
| 13.00 – 13.40 | <b>Panel discussion with women politicians and activists from across the OSCE region</b><br>Moderated by: Dr. Marcin Walecki, Chief of Democratic Governance and Gender Unit, OSCE/ODIHR |
| 13.40 – 13.45 | <b>Conclusions and closing remarks</b>   |



Обзорная Конференция ОБСЕ по вопросам Гендерного Равенства

## ДОПОЛНИТЕЛЬНОЕ МЕРОПРИЯТИЕ

### Презентация книги БДИПЧ:

### *Руководство по содействию участию женщин в политических партиях*

Пятница, 11 июля 2014 г., 12.30 – 13.45

Вена, Хофбург, зал Сегментгалери I

Государства-участники ОБСЕ взяли на себя обязательство содействовать равному участию женщин и мужчин в политической и общественной жизни. Тем не менее, женщины по-прежнему недостаточно представлены в политике и исключаются из процесса принятия решений в рамках политических партий и структур власти в регионе ОБСЕ.

Во время Дополнительного мероприятия будет представлен обзор публикации БДИПЧ *Руководство по содействию участию женщин в политических партиях*, который направлен на мотивацию лидеров политических партий, для облегчения, поддержки и обеспечения доступа женщин к партийным структурам и выборным должностям в более широком смысле. Участники конференции, члены парламента, политические деятели, эксперты по вопросам гендерного равенства, а также представители международных и общественных организаций будут иметь возможность обменяться идеями и опытом касательно надлежащей практики для продвижения роли женщин в политических партиях в регионе ОБСЕ.

*Во время мероприятия будет предоставлен перевод на русский и английский языки.*

*Будет подан легкий обед.*

## ПРОГРАММА

- |               |   |
|---------------|---|
| 12.45 – 12.50 | <b>Вступительное слово</b><br>Г-жа Беатриц Бальбин, Первая заместительница Директора БДИПЧ/ОБСЕ   |
| 12.50 – 13.00 | <b>Презентация: <i>Руководство по содействию участию женщин в политических партиях</i></b> , г-жа Айла ван Хил, Советник по гендерным вопросам, БДИПЧ/ОБСЕ                                |
| 13.00 – 13.40 | <b>Панельная дискуссия с женщинами-политиками и активистами региона ОБСЕ</b><br>Ведущий: Д-р Марчин Валецки, Глава отдела по демократическому управлению и гендерным вопросам, БДИПЧ/ОБСЕ |
| 13.40 – 13.45 | <b>Итоги и заключительные замечания</b>   |